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El director general d’Indústria i Energia del Govern Balear, Jaime Ochogavía, s’ha desplaçat
avui a Formentera a petició de la consellera de Medi Ambient de Formentera, Sílvia Tur, per
reunir-se amb els veïns afectats per la central elèctrica des Ca Marí i la seua advocada, amb
l’objectiu de pal·liar les molèsties ocasionades a causa de la emissió de sorolls i vibracions de
la planta.

  

Recordem que la conselleria d’Indústria i Energia del Govern Balear s’havia compromès a
reunir-se amb els afectats per a tractar les properes accions a mitjà, curt i llarg termini, i la
reunió d’avui ha tranquil·litzat els afectats, que en els pròxims 3 anys podran veure els seus
problemes solucionats.

  

Les dos grans actuacions contemplades a la central elèctrica des Ca Marí són la remodelació
de l’actual planta, així com la instal·lació de 2 interconnexions entre Eivissa i Formentera de
major potencia, que evitaran la caiguda del subministrament elèctric a Formentera.

  

La 1a fase, iniciada al mes de juliol per part de l’empresa GESA Endesa, va ser la tramitació
del projecte de remodelació de l’actual central elèctrica que, una vegada adjudicat, comptarà
amb un plaç d’execució de 22 mesos, donada la complexitat del projecte.
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La direcció general d’Energia del Govern Balear va instar el novembre passat a Endesa
Generación la substitució de la turbina actual, de més de 60 anys, per una altre d’última
generació, que permeti subministrar una major potència i emeti menys sorolls. El nou projecte
contempla la instal·lació de 3 turbines de 8 megabits cadascuna, d’una tecnologia molt més
moderna, que permetran augmentar la seguretat de les connexions.

  

Així mateix, la interconnexió de dos cables entre Eivissa i Formentera, de 25 megabits de
potència cadascun i amb un funcionament autònom, permetran que la dependència i la
seguretat en el subministre siguin notablement millor.

  

Els cables actuals, amb una potència de 8 i 17 megabits, no compten amb suficient potència en
cas de caiguda d’un dels interconnectors, sobretot si tenim en compte que les curves de
càrrega indiquen que la quota major de consum energètic de Formentera és de 18 megabits a
l’estiu.

  

Des del Govern Balear i el Consell de Formentera s’han compromès amb els veïns de la zona a
dur a terme negociacions amb GESA Endesa per tal d’iniciar petites adaptacions i/o
modificacions que millorin les condicions que estan patint actualment.

  

El director general d’Indústria i Energia ha recalcat com a data curiosa el fet que Formentera és
l’illa de les Balears que més energia renovable genera, arribant a un poc més d’un 10% gràcies
a la planta fotovoltaica que genera dos megabits nominals.

  

Per part del Consell de Formentera es tendrà cura que el projecte compleixi amb els
requeriments de seguretat legals i ambientals, que garanteixin  l’òptim funcionament de la
planta, i treballarà  de forma coordinada amb el Govern Balear per valorar i decidir sobre les
futures instal·lacions de subministra elèctric a Formentera, tant a curt com a mitja termini. 

  

Des del Consell Insular de Formentera, s’ha fet un agraïment per la ràpida resposta del Govern
Balear a les peticions de la institució insular.
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